



Society for  
French Studies

Open-ended call for papers

## Passages

UK Society for French Studies Postgraduate Conference 2020

**Initial date of the event 25<sup>th</sup> April 2020 postponed**  
**New date to be confirmed, most likely end of August or September**

Keynote: Dr Matt Phillips, Royal Holloway

The Society for French Studies invites paper proposals as well as poster presentations from current postgraduate students at Master's and doctoral level in the interdisciplinary field of French and Francophone Studies. Contributions from across all fields of studies are welcome, including, for example literature, theatre, film, queer, and postcolonial studies, sociology, performance, creative writing and practices, translation, philosophy and cultural studies. Speakers may present in either English or French.

This year's conference is entitled *Passages* to feature the period of postgraduate studies as a transformative journey from student to scholar. The event is designed as a **work in progress seminar** in which research students are invited to share and refine their projects with a collaborative audience. Students may wish to present an overview of their project or one particular aspect. Possible key areas may include but are not limited to:

- Originality of the dissertation or thesis topic
- Relevance of research question(s)
- Methodological and theoretical approaches
- Difficulties encountered (e.g. ethics, resources, feedback)
- Impact on scholarship, policymaking, public engagement

All papers will be circulated amongst all participants prior to the event. This will enable speakers and the audience to meaningfully engage with each paper in order to offer useful and considered comments during the conference.

In light of the current developments of the coronavirus outbreak in the UK and abroad, **the application period is open-ended, and the new submission deadline of 29<sup>th</sup> May 2020 is indicative**. To apply, please send an abstract of maximum 300 words including your name, institution, level of study, dissertation/thesis working title, type (poster or paper) and duration (10 to 20 minutes) of the presentation to [sfspgconf2020@outlook.com](mailto:sfspgconf2020@outlook.com). You will then be asked to send your complete paper (between 1000-2000 words max.) to the above-mentioned email address **by approximately 3<sup>rd</sup> July 2020**. The SFS PG Officer will create a dossier of all papers to circulate amongst all participants prior to the conference. Students who wish to submit a poster presentation do not have to send it beforehand, but should bring the poster to the conference venue on the day. Registration and catering are free of charge. Students who are members of the Society are eligible to apply for funding to help with transport costs. Speakers who are non-members are kindly asked to seek financial help from their own institutions to cover travel costs.

Organiser: Melissa Pawelski, University of Warwick



Society for  
French Studies

Appel à contributions indéterminée

## Passages

UK Society for French Studies Postgraduate Conference 2020

**La date établie du 25 April 2020 est reportée**  
**Une nouvelle date est à confirmer, probablement fin août ou septembre**

Conférencier invité : Dr Matt Phillips, Royal Holloway

La Société des Études Françaises du Royaume-Uni et de la République d'Irlande invite des propositions de communication et de présentation de poster de la part d'étudiant.e.s en master ou en thèse dans le champ interdisciplinaire des études françaises et francophones. Nous encourageons l'envoi de contributions couvrant toutes les périodes et disciplines aussi variées que la littérature, le théâtre, le cinéma, les études *queer*, les études postcoloniales, la sociologie, la performance, *creative writing*, la traduction, la philosophie ou les *cultural studies*. Les intervenant.e.s sont libres de présenter en anglais ou en français.

Le colloque de cette année est intitulé *Passages*, une notion qui envisage les études de deuxième et troisième cycles comme un parcours transformateur d'étudiant à universitaire. La journée est organisée sous forme de **séminaire de travail au cours** duquel les étudiant.e.s sont invité.e.s à partager et à affiner leurs projets devant une audience collégiale et collaborative. Les étudiant.e.s peuvent choisir de présenter un aperçu général ou un aspect particulier de leur projet. Les domaines de présentation peuvent inclure, sans s'y limiter :

- L'originalité du sujet traité
- La pertinence ou l'actualité des questions de recherche
- Les approches méthodologiques et théoriques
- Les difficultés rencontrées (par ex. l'éthique, les ressources, le feedback)
- L'impact sur le champ de recherche, l'élaboration des politiques, l'interaction avec le grand public

Toutes les contributions rédigées seront distribuées à tou.te.s les participant.e.s avant le colloque. Cela permettra d'examiner de manière effective chaque contribution afin de pouvoir fournir des conseils utiles et intellectuellement pertinents durant le colloque. En vue des derniers développements du coronavirus au Royaume-Uni et à l'étranger, **la période de candidature est indéterminée, et la nouvelle date limite d'envoi du 29 May 2020 est provisoire**. Pour candidater envoyez votre proposition (max. 300 mots) accompagnée de votre nom, affiliation institutionnelle, niveau d'études, titre du mémoire ou de la thèse, type de contribution (poster ou communication) et la durée (entre 10 et 20 minutes) à [sfspgconf2020@outlook.com](mailto:sfspgconf2020@outlook.com). Au cas où votre communication a été sélectionnée, il vous sera alors demandé d'envoyer votre contribution rédigée (entre 1000 et 2000 mots) à l'adresse de courriel indiquée ci-dessus **environ le 3 juillet 2020**. L'organisatrice créera ensuite un dossier avec toutes les contributions afin de le distribuer à tou.te.s les participant.e.s avant le colloque. Ceux qui souhaitent soumettre un poster sont exempts de cet envoi anticipé et sont prié.e.s d'apporter leur poster le jour de la conférence. La participation au colloque et la collation sont gratuits. Les étudiant.e.s membres de la Société des Études Françaises peuvent postuler à une « Research Support Grant » pour les aider à couvrir leurs frais de déplacement. Il est demandé aux participant.e.s et intervenant.e.s non-membres de recourir à l'aide de leur institution de rattachement pour couvrir les frais de déplacement.

Organisatrice : Melissa Pawelski, University of Warwick